

先贤安息日学课  
PIONEER SABBATH-SCHOOL LESSONS

旧约历史  
OLD TESTAMENT HISTORY

第5课

1888年2月4日

地球被败坏

参阅：《预言之灵》卷一，第7章。

1. 当人在世上多起来时，他们做了什么？  
创 6：1，2。
2. 哪一条诫命在当时被特别忽视了呢？  
答案：第七条。
3. 在追随这种邪恶的过程中，他们是在反抗什么良好的影响？ 创 6：3。
4. 圣灵在罪人身上有什么特别的职务？  
约 16：8。
5. 圣灵藉着什么方法责备世人的罪？  
弗 6：17。
6. 哪两件事总是必须互相效力才能使人发展出完美的品格？  
帖后 2：13，后半部份； 彼前 1：22。
7. 所以，耶和华必然有藉着祂的灵竭力在洪水前的人身上做什么呢？  
答案：不断地把正确的道路摆在他们面前。
8. 正确的道路是藉着谁传给了他们的？  
彼后 2：5。
9. 上帝说祂会容忍他们多久？ 创 6：3。
10. 到了那个时代的末期，人的罪恶有多大？ 第5节。
11. 当时，整个地球是处于什么状态？  
第12节。
12. 结果地上满了什么？ 第11节。
13. 当时上帝能做的唯一一致的事情是什么？ 第13节。

LESSON 5

February 4, 1888

THE EARTH CORRUPTED

SIDE LIGHTS.-"Great Controversy," [The Spirit of Prophecy] Vol. 1, Chap. 7.

1. When men became very numerous on the earth, what did they do ? Gen. 6 : 1, 2.
2. What commandment, then, was specially disregarded ? Ans.-The seventh.
3. In pursuing this wicked course, what good influence were they resisting ? Gen. 6 : 3.
4. What is the special office of the Spirit in connection with sinners ? John 16 : 8.
5. By what means does the Spirit reprove the world of sin ? Eph. 6 : 17.
6. What two things always necessarily work together in producing a perfect character ? 2 Thess. 2 : 13, last clause; 1 Peter 1: 22.
7. Then how must the Lord have striven with the antediluvians by his Spirit ?  
Ans. - By keeping continually before them the right way.
8. By whom was the right way presented to them ? 2 Peter 2 : 5.
9. How long did God say that he would bear with them ? Gen. 6 : 3.
10. At the end of that time, how great was the wickedness of men ? Verse 5.
11. What was the condition of the whole earth ? Verse 12.
12. With what was it filled in consequence ? Verse 11.
13. What was the only consistent thing that God could then do ? Verse 13.

14. 唯有谁在耶和华眼前蒙恩？第 8 节。

15. 为什么耶和华特别眷顾挪亚？  
第 9 节；创 7：1。

16. 耶和华衡量人只仅仅察看什么？  
撒上 16：7。

17. 挪亚如何能够在普世的败坏中保持正直？  
创 6：9，最后一句。

18. 上帝对人的要求是到什么程度呢？  
弥 6：8。

19. 挪亚敬虔的生活对世界有什么影响？  
来 11：7。

“就随意挑选，娶来为妻。”这表明婚姻关系极其宽松。这正是某些招魂术者所表达的渴望，这也是所有招魂术自然倾向的。最近，一位路西甫的通讯员在一篇高级招魂术论文中表达了这一点。他说：“在我看来，离婚应该和结婚一样容易。双方同意分手应该像双方同意同居一样合法。”正是通过招魂术的传播，世界将在基督降临之前“像挪亚的日子一样”。见提后 3：1-8。

没有一个生活在这个地球上的人是上帝的灵不曾在某个时候在他身上奋斗过的。所有的人，无论多么无知，都对于对错有一定的认识，圣灵在这等知识上使他们知罪。约翰说：“那光是真光，照亮一切来到世上的人。”约 1：9。人或许没有上帝书面的话语，但圣灵确实是藉着上帝的话语来工作，上帝的话语就是它的宝剑。因为总有一些上帝话语的亮光是已植入每个人的心中的。见罗 2：14。

14. Upon whom alone did the Lord look with favor ? Verse 8.

15. Why did the Lord regard Noah with special favor ? Verse 9 ; chap. 7 : 1.

16. Upon what alone does the Lord look in his estimation of men ? 1 Sam. 16 : 7.

17. How was it possible for Noah to remain upright in the midst of the universal corruption ? Gen. 6 : 9, last clause.

18. What is the extent of God's requirement of man ? Micah 6 : 8.

19. What effect did Noah's godly life have upon the world? Heb. 11: 7.

“AND they took them wives of all which they chose.” This indicates the utmost looseness in the marriage relation. It was just the same state of things that a certain class of Spiritualists express a desire for, and to which all Spiritualism naturally tends. This was expressed recently by a correspondent of Lucifer, a Spiritualist paper of an advanced type. Said he : “In my estimation, the way out of marriage should be as easy as the way in. Mutual consent to part should be as lawful as mutual consent to live together.” It is through the spread of Spiritualism that the world will be just before the coming of Christ " as it was in the days of Noah." See 2 Tim. 3 : 1-8.

NO MAN ever lived on this earth with whom the Spirit of God did not at some time strive. All men, however ignorant, have some knowledge of right and wrong, and upon this knowledge the Spirit works to convince them of sin. Says John : "That was the true Light, which lighteth every man that cometh into the world." John 1 : 9. Men may not have the written word, nevertheless it is true that the Spirit works by means of the word, which is its sword; for some of the light of the word is implanted in the heart of every man. See Rom. 2 : 14.



独一真神中文事工 One True God Chinese Ministry

独一真神中文事工 [www.onetruegodchimin.com](http://www.onetruegodchimin.com) 电邮/Email: [onettruegodchineseministry@gmail.com](mailto:onettruegodchineseministry@gmail.com)